

# ဆက် တူ ဝါး

## THE MORNING STAR.

အကကြို ၂၁. စူးပတုတ်ဘၤ.— ဗရိန်အနံင် ၁၀၆၂. အဘုင် ၉.

Vol. XXI. SEPTEMBER. 1862. No. 9.

### Notes on Isaiah, Continued.

၁ မှီမတၢနၢကၤလံပကစီၣ်တဂၤလဲၣ်. ယီၤ. ၁၂၃ ၃၀. ၆. ၁၀၃ ၁၆.

၂ ယွၤအစုဒုဒ်အိၣ်ဗျါ, ၅၂. ၅၁၃ ၉. ၆. ၁၃ ၁၀. ၁ ကရံၣ်. ၁၃ ၁၀.

လၢအဆၢဖိ ၂ ဝံဒုးန့ၣ်အဝံၣ်အကျိၤလၢပှၤယူၤဖိတနၢ်တၢ်ဗျါၤအၢအစိ, မ့ၤရှံၤအၢအိၣ်ဗျါထီၣ်ဝဲလၢပှၤယူၤဖိအကျိၤ ဖိဖိၣ်ဗဲအသိးအိၣ်ဖိးအတၢ်နးတၢ်ဖျိၣ် န့ၣ်ဝံ ဒိလီၤဝဲလၢသ့ၣ်ပဒၢလၢအမဲထီၣ် လၢဟီၣ်ခိၣ်ဗွတခိၣ်အစံအလၢတအိၣ်တၢ် လၢပှၤယူၤဖိအမဲၣ်ညါဖိသိးအကအဲၣ်ဖိးအိၣ်န့ၣ်, ဆိကမိၣ်ဝဲလၢတၢ်မံၤလၢၤကြိၣ်ကြိ တဂ့ၤတၢ်လၢတၢ်ကဒုအဂီၢ်, တဂ့ၤတၢ်လၢတၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အဂီၢ်, တကျိးတၢ်တၢ် နီတမံၤတၢ်. အက့ၢ်အဂီၢ်အအိၣ်အဆိတမ့ၢ်တၢ်နီကမံၤတၢ်. မၤကဲကစၢ်လ့ၣ် ဂ့ၤဗရိးခိၣ်သ့ၣ်ပဒၢအသိးခိၣ်ဖိးအသးတအိၣ်တၢ်ဒိၤတၢ်.

ကမဲထီၣ်ဖိးသ့ၣ်ပဒၢအသိး, ၅၂. ၁၁၃ ၁. တအိၣ်ဖိးအက့ၢ်အဂီၢ်တၢ်. ၅၂. ၅၂၃ ၁၄ မၤ. ၉၃ ၁၂.

၃ ဝံဒုးန့ၣ်လၢပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိတဖၣ်ကလဲၤလၢဒုၣ်အိၣ်, တတူၢ်လိာ်တၢ်ဒိၤမၤတ ဂီတပါဒိၤခိၣ်န့ၣ်အဝံၣ်ခိၣ်, မ့ၢ်အမ့ၢ်ပှၤလၢအသ့ၣ်အုးသးအုးဖိ, ညီန့ၢ်တၢ်တၢ်နး တၢ်ဖျိၣ်မ့ၢ်ပှၤလၢအဖျိၣ်ဝဲလၢဝဲနးနးကလဲၣ်အခိၣ်အစိ, ပှၤလၢပှၤဂၤမၤတၢ်အမဲၣ် လၢအမဲၣ်ညါဖိဝဲတၢ်အသိးတသ့ၣ်ကညီၤတသးကညီၤအိၣ်တၢ်, မၤဒိၤတဂီၢ်တ ပါတပၢ်ကဲပၢ်ကါဒိၤ, ၅၂. ၄၉၃ ၇. ၈. ၂၂၆ သ့ၣ်ညါတၢ်နးတၢ်ဖျိၣ် ၅၂. ၄၃ ၁၃ တၢ်မၤတၢ်အမဲၣ်လၢအမဲၣ်ညါ. ယီၤ. ၁၃ ၁၀, ၁၁.

၄ ပှၤကညီၤမၤတဂီၢ်တပါ မ့ၢ်ရှံၤအၢတတူၢ်လိာ်တၢ်ဒိၤ, လၢအတၢ်တၢ်နးတၢ် ဖျိၣ်အံၤလၢအဖိခိၣ် အသိးနၢ်သက့ပညိကွံၣ်အိၣ်အလီၢ် တအိၣ်တၢ်လ့ၤတက့ၤ တၢ်. မ့ၢ်အဝံၣ်ခိၣ်, အဝဲန့ၣ်တၢ်တၢ်ဆူတၢ်ဆါ, တၢ်တၢ်သ့ၣ်အုးသးအုး, တၢ်တၢ် မၤသံအိၣ်, တမ့ၢ်တၢ်လၢအတၢ်ဒဲးတးဒုၣ်ဝဲအခိၣ်အစိန့ၣ်တၢ်. မ့ၢ်မးအစိၣ်ပှၤကညီ အတၢ်ဆူတၢ်ဆါ, ပှၤကညီၤအတၢ်သ့ၣ်အုးသးအုးဖိးတၢ်သံလၢအကြးတၢ်ပှၤက ညီလဲၤန့ၢ်ခဲလၢပှၤတၢ်ဒဲးတးဖိအလီၢ်, ဖိးတူၢ်တၢ်ခိၣ်တၢ်ခိၣ်အံၤ ခိၣ်ခိၣ်သးကတူၢ် က့ၤခိၣ်က့ၤပှၤကညီလီၤ. တၢ်ဆၢပှၤကညီၤတဆိကမိၣ်တၢ်ခိၣ်န့ၣ်တၢ်. ဆိကမိၣ်လၢ အမ့ၢ်ပှၤကညီၤသးဖိးယွၤကကျိၤအိၣ်, ထီၢ်အိၣ်, ဒုးတၢ်အိၣ်လၢတၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်န့ၣ် လီၤ. မ့ၢ်အစိၣ်ပတၢ်ဆူတၢ်ဆါခိၣ်ပှၤလ့ၢ်ထီၣ်ကျိၤအသိး. ၉၃ ၂၀. ၁ ပုး ၂၃၂၄.

၅ မ့ၢ်မးမ့ၢ်ရှံၤအၢတၢ်တၢ်လူၤဖျိၣ်အိၣ်, တၢ်တၢ်မၤသဘ်းအိၣ်အဝံၣ်မ့ၢ်ပှၤဟီၣ်ခိၣ် ဖိအတၢ်ဒဲးတးအခိၣ်အစိလီၤ. တၢ်သိၣ်ခိၣ်တၢ်ဗးဖိးမၤပူၤဖိးပှၤဖိးယွၤတမံၤလၢ

လင်္ကာဘိဝိတ်အရပ်အလင်္ကာ၊ မီးမုဒါအရပ်အလင်္ကာတို့တော်ဝင်၌၊ ဝတံးဒီး၊ ပဝေဒ်ပပူ၊ ဖွဲးဒီးတော်ဝင်တော်ဝင်၊ ပုဒ်ပဝေဒ်တော်အသီး ပပူ၊ ဖွဲးဒီးတော်ဝင်ဗြဟ္မိဿံ ပုဒ်ပဝေဒ်ပပူ၊ နှင့်လင်္ကာဘိဝိတ်အရပ်အလင်္ကာပတော်ကမဂ်အစိ၊ ကွါ မး၊ ၂ဝး ၂ဝ၊ ရိ၊ ၄း ၂၅၊ ၁ကရံ၊ ၁၅း ၃၊ ၂ကရံ၊ ၅း ၂၁၊ ၁ပွဲး ၃း ၁၀၊ ပဘျါကုလောအဘိဝိတ်အလင်္ကာ၊ ကွါ ၁ပွဲး ၂၊ ၂၅၊ ၁

၆ လာအဆာဖိအံ၊ ဒူးခိုင်ဝဲလာပုတော်ဒီးဘေးဖိ၊ ဝဲပဝေဒ်တော်အသီး၊ ပုဟိဗ်ခိုင်ဖိအကလုာ်ကလုာ်၊ တဂါလင်္ကာ၊ မလေးဒီးသိလောအတေးဖျိုးကျဲကရုအံ၊ တရုအုနှုင်တဒိဗ်လင်္ကာဝဲဘိဝိတ်အပိာ်ကျဲကစီဒီဒီတရုဘိဝိတ်၊ တဟေးဂါကတိ မာ်ဝဲဘကျဲသွန်လင်္ကာ၊ ဒီးခိုင်အသီး၊ ပုဟိဗ်ခိုင်ဖိအကလုာ်ကလုာ်တေးဖျိုးယွဲအတော်သိဗ်တော်သိအကျဲ၊ တော်ဘျဉ်ယွဲတော်ယွဲအကျဲ၊ ဒီးဘျဉ်ကမဂ်ဘိဝိတ်ကမဂ်တော်အကလုာ်ကလုာ်ဒီးအဘိဝိတ်အသီးခိုင်ခိုင်အသီးနှုင်လင်္ကာ၊ မွဲမုဒါယွဲနှုင်သွန်ကညီ၊ ထေးကညီ၊ ပုတေးဖျိုးကျဲ၊ ဒီးဒီးသီးအသုတတေးဂါတဝဲ၊ ဒီးပင်အတော်ခိုင်ဗြဟ္မိဿံအတော်အာတော်သိ လာမုဒါရှ်အာအလင်္ကာနှုင်လင်္ကာ။

ဒိသိအသီးနှုင်ပဝေဒ်ပတေးဖျိုးကျဲ၊ ကွါ ဝဲး၊ ၁၁၉း ၁၇၆၊ ၁ပွဲး ၅း ၂၅။

၇ အဆာအံ၊ ဒူးခိုင်တော်လာမုဒါရှ်အာ၊ တပ်တော်မာအာမာသိဒီးလောပုကညီအစုပု၊ နှင့်ဝဲဒိဗ်ခိုင်ဒိဗ်ကလဲာ်၊ တပ်ဆင်တမာဆာတပ်တော်ဘိဝိတ်၊ တဂါလင်္ကာဘိဝိတ်တပ်တော်ဘိဝိတ်၊ ဝဲဒ်ပုမာအာမာသိဒီးတမံလင်္ကာဒီးဝဲ၊ ဒီးတအံးထီဗ်ဘိဝိတ်အထေးခိုင်ဘိဝိတ်၊ ဝဲပဝေဒ်တော်အသီး၊ တကတိပပူ၊ ဖွဲးဘိဝိတ်အထေးဘိဝိတ်၊ ဒီးတကရုးကဒွင်ဘိဝိတ်တော်ဘိဝိတ်၊ ပင်အသီးလာအသွန်အဒါအစုပု၊ ဒိသိလောပုကမာသိဒီးအစုပုအသီး၊ ဒီးဒိသိလောပုတော်အဆုန်အစုပုအသီးထေးဒီး၊ တပုဒ်ခိုင်ဗြဟ္မိဿံအတော်တတိတလိ၊ တဘိဝိတ်ပု၊ ပုဟိဗ်ခိုင်တော်ကမဂ်လောအလင်္ကာဒီးဒိသိလောပု၊ ဒိသိဘိဝိတ်ကလဲာ်၊ ဒီးတူာ်တော်ခိုင်တော်ဝဲပုကညီမာအာမာဒူးဒီးတူာ်အလင်္ကာလင်္ကာ။

တအံးထီဗ်ဘိဝိတ်အထေးခိုင်ဘိဝိတ်၊ ကွါ မး၊ ၂၆း ၆၃၊ ၂၇း ၁၂၊ ၁၄၊ မာ်၊ ၁၄း ၆၁၊ ၁၅း ၅၊ ၁ပွဲး ၅၊ အခိုင် ၂း ၂၃။

၈ တဂါကတိတဆာအံ၊ အခီအပညီမလေးဒီးအံ၊ ဝဲးလောတော်ထူးထီဗ်ကွင်ဒီး၊ မုဒါပုဟိဗ်ခိုင်ထူးထီဗ်ကစီယုဉ်ရှူးစရံး လောပုမာအာမာသိမာဒူးမာဖျိုင်ဒီးလောလင်္ကာ၊ ဝဲပဝေဒ်တော်အသီး၊ ပုဟိဗ်ခိုင်တော်အခိုင်အတိုင်ပူ၊ ဒီးလောတော်ခိုင်ဗြဟ္မိဿံကွါအလင်္ကာ၊ ဝဲပဝေဒ်တော်အသီး၊ လာပုဒ်ခိုင်ဖိ၊ ပံလေးအမဲာ်ညါ၊ ဒိသိအကဆုာ်ဒီးဆူတော်ပုဟိဗ်ခိုင်လောထူဉ်စုညါအလင်္ကာဒိဘိဝိတ်တော်ဘျဉ်တဂါအသီးနှုင်လင်္ကာ၊ မလေးဒီးနှုင်ဒီးလောပုတမိ၊ တစဉ်အကျဲ၊ ဝဲပဝေဒ်တော်အသီး၊ ပုဟိဗ်ခိုင်လောကစီယုဉ်ရှူးစရံးအမိ၊ အကျဲမုဒါမတ၊ ကမိကမိဉ်လောစရံးဘိဝိတ်ဒီးတော်ခိုင်ဝဲကွင်ဒီးလောကီ၊ မုဒါဝဲပဝေဒ်တော်အသီး၊ တပ်တော်မာသိဒီးလောပုဟိဗ်ခိုင်အတော်ကမဂ်အစိ၊ ဒီးလောအဘိဝိတ်ဆိဗ်ဒီးလောပုဟိဗ်ခိုင်အစိနှုင်တဂါလင်္ကာ၊ ကမိခိုင်ဝဲလောစရံးတူာ်တော်ခိုင်တော်ဒိသိလောပု၊ ဒီးဒီးသိအသီးနှုင်မုဒါလောအတော်ကမဂ်ခိုင်အခိုင်အစိဒီးတနင်ဘိဝိတ်လောအမုဒါရှ်အာနှုင်ဘိဝိတ်၊ ဝဲပဝေဒ်ပင်စာ၊ တော်အံ၊ အသီး၊ ပုဟိဗ်ခိုင်တစဉ်တနင်ဘိဝိတ်စရံးဘိဝိတ်၊ ပင်ကဲဒီးဒိပုဟိဗ်ခိုင်လောအဘိဝိတ်ခိုင်ဗြဟ္မိဿံအလင်္ကာ လောအတော်ကမဂ်ခိုင်အခိုင်အစိတဂါလင်္ကာ၊ တပ်ဆင်မုဒါပုလောသေးစီဆုံမာကပီထီဗ်အသေး၊ တုဉ်အသွန်သိအသေးသိတစဉ်စူာ်ဒီးနင်ဒီးကဲအပျဲာ်အဘိဝိတ်လောပုယုဉ်ဖိအကျဲတနီ၊ လင်္ကာ။

ဝဲးလောကီ၊ မုဒါပုဟိဗ်ခိုင်ပုဒ်ပဝေဒ်အလင်္ကာလင်္ကာလောအံ၊ တစဉ်လောပုဟိဗ်ခိုင်ကွါအံ။

လာက်ဂီမူတချွးလာဝသံဒီးဘဉ်ဒီးခံးလာဝအိဉ်လာက်ဂီမူအပူၤန့ဉ်လီၤ.

The war in America.

တၢ်ဒုးသုးလာက်ဂီအမ့ၢ်ရကၤ အပရၢ်လာဝါ ယူၤထီဉ်တသိၣ်န့ဉ် ပှၤကလံၤ ထံးဖိ အသုးမ့ၢ်သံဉ်ထီ တပူညါယဲထီဉ်ဒုး ပှၤကလံၤ မိးအသုးဖိ တဖုလာဝါဝံးလ ယၢ်တြၢ်အစၢၤ၊ ဒီးလာဝါန့ဉ်ပှၤကလံၤမိးအသုးဖိတဉ်ဗၣ်ဝဲလီၤ. လၢခံက့ၤထုး ထီဉ်ကမိးအခံၢ်အဘၢ၊ ဒီးလူၤဆဲးပှၤကလံၤထံးအသုးဖိလၢသ့ဉ်န့ဉ်ဘီအကန့ဉ်သ တးဒီးကလံၤထံးအသုးဖိန့ဉ်သံဝဲအါဂၤတုၤအဂ့ၤက့ၤအလီၢ်ခဲလီၤ. တုၤမ့ၢ်ဆ့ဉ်ထီဉ် ကမိးတဘျီန့ဉ် ကလံၤထံးအသုးဖိဝဲၤဆၢယၢ်ယဲထီဉ်ဒုးကမိးဝဲဘဉ်ဆဉ်, တဉ်ဗၣ် ဝဲဒီးမ့ၢ်ဟးကွံးလီၤ. တဉ်သံတဖဉ်မ့ၢ်အါအါကလံၤခဲခိလၢဒ်ဒီး, ကလံၤမိးအသုးန့ဉ် ဖိဉ်န့ဉ်ကလံၤထံးအသုးမိဉ်ဖးဒိဉ်ခဲဂၤ, ဒီးအသုးဖိတဘျးဂၤလီၤ. ဒုးတၢ်အမၤမ့ၢ် ပှၤကလံၤမိးဖိအိဉ်ဒီးတၢ်ကူဉ်တၢ်ဆး, ကိးအမံၤလၢသရဉ်လိတဂၤန့ဉ်ဒီးထီဉ်အ ကလံၤဒၢ, ဒီးလဲၤထီဉ်ဆူတၢ်ဖးဖိလၢတၢ်ဒုးသုးအဖိမိဉ်, မိၤစ့ၤဒီးထီဉ်မိဉ်, ၆၃၃ပျာ်, ဒီးအိဉ်ကွံၢ်လီၤဝဲ လၢကလံၤထံးအသုးအကျါလီၤ. အိဉ်ဝဲဒီးလိကွံးလိတဖိအလီ အိဉ်ဝဲလၢကလံၤဒၢအပူၤသတးဒီး, ကယဲၢ်တၢ်လၢကလံၤထံးအသုးမိဉ်မၤထီဉ်မၤ လီၤအသုးဖိတဖဉ်န့ဉ်ကွံးယုဉ်လီၤဝဲ ဒီးဘိးဘဉ်သ့ဉ်ညါ ကလံၤမိးအသုးမိဉ်လၢအ ဝဲၢ်အကျါလီၤတၢ်လီၤဆဲးလီၤ. အန့ဉ်ဒီးကလံၤမိးအသုးမိဉ်တဂၤန့ဉ်ကျိသံအချဉ်အ အခါလၢအစုတဖျးဘဉ်သ့မးလီၤ. လၢန့ဉ်အခဲညါလၢဝဲၢ်ကိးခိဉ်န့ဉ်, ကလံၤမိးအ သုးမ့ၢ်ဒီးကလံၤထံးအသုးမ့ၢ် ဒုးလိာ်အသးလၢလီၤမ့ၢ်ထီဉ်၃၀သိၣ်န့ဉ်လီၤ. မ့ၢ်ဟါ လီၤဒီးလၢမ့ၢ်န့ၤပှၤကလံၤထံးဖိအသုးမ့ၢ်ဟးထီဉ်ကွံးလၢအဝဲၢ်ဒီးမ့ၢ်ဆူအဂၤလီၤ. တုၤမ့ၢ်ဆ့ဉ်ထီဉ်ဒီးကလံၤမိးအသုးမ့ၢ်န့ဉ်ဝဲလၢဝဲၢ်ပူၤညါကဒ်လီၤ. ကလံၤမိးအသုး မိဉ်မၤအသုးဖိလူၤပိဉ်ကလံၤထံးအသုးဖိလၢအမ့ၢ်ဝဲ, ဒီးချွးန့ၢ်ဒိၤလၢက့ၤ, ဒီးဖိဉ် န့ၢ်ပှၤကလံၤထံးအသုးဖိ, ၂၀၀၀ဒီးန့ၢ်ခွဲၢ်ကိးအသံဉ်န့ဉ်တကလးမိဉ်လီၤ. မၤကမိး တမံၤ, လၢလီၤမ့ၢ်ထီဉ် ၂၃၀သိၣ်န့ဉ်ကလံၤထံးအသုးဖိ ၁၅၀၀၀၀ယဲဒုးကလံၤမိးဖိ, ၄၀၀၀၀၀လၢအလီၢ်ကိးအမံၤလၢဖြၢဉ်မိယးဒီးကလံၤမိးအသုးဖိစ့ၤဝဲအစိဒီးခိဉ် ဆၢဝဲတဘျီဘဉ်, ဒီးမ့ၢ်ပူၤဖျးကွံးဝဲဆူထံကျိဖိတမး, ဝဲဘးခိတမိၢ်လီၤ. ဒီးဖဲန့ဉ် သုးဖိအါထီဉ်က့ၤဝဲ, လၢကမိးဆူဖြၢဉ်မိယးဒီးမၤန့ၢ်မၤမၤစဉ်ကလံၤထံးအသုးဖိဒီး ဖိဉ်န့ၢ်အသုးမိဉ်၆၀၀, ဒီးအသုးဖိ ၁၅၀၀, ဒီးန့ၢ်ခွဲၢ်ကိးတၢ်ဒုးသုးအစၢၤအစိတ ဘျးမံၤလီၤ.

Mr. Harris—သရဉ်တၢ်ခိဉ်အဝဲၢ်.

သရဉ်တၢ်ခိဉ်ဒီးဖိဒီးမၤ လၢအက့ၤဆူကိးအမ့ၢ်ရကၤတုၤထီဉ်ဖဲန့ဉ်ခုဉ်ခုဉ်မ့ဉ် မ့ဉ်လံ, ဒီးပှၤကညါလၢအလဲဒီးဒိၤခဲဂၤန့ဉ်အိဉ်ဆူမၤကဲခွဲၢ်ကိးလီၤ. အဝဲခဲဂၤန့ဉ် ကအိဉ်မၤလဲလိာ်လာက်ဂီအမ့ၢ်ရကၤအပူၤလီၤ. ခံးဝဲခဉ်.

Mr. Ranney.—သရဉ်ရဉ်န့ၢ်အဝဲၢ်.

သရဉ်ရဉ်န့ၢ်ဒီးဖိဒီးမၤတဖဉ်တုၤခွဲၢ်ကိးကိးအမ့ၢ်ရကၤခုဉ်ခုဉ်မ့ဉ်မ့ဉ်လံ, မ့ၢ် ယူၤအံးကွံးဒိၤသတးဒီးတဘဉ်တၢ်ကိးတၢ်ခဲ, သတၢ်သနီၤလၢပိဉ်လဲဉ်ပူၤအကျိဒိ ထံးဘဉ်လီၤ.

Jewish Sunday Schools, from N. Y. Examiner.

ပှာယုာ်မေုာ်မေုာ်လံာ်စီဆံ့အဂုာ်.တနံာ်အံၤအတီာ်ပှာ.

လၢကီာ်အမ့ၢ်ရကၤ, ဝှာ်န့ၤလီာ်အပှာပှာယုာ်မေုာ်မေုာ်တဖဉ် မၤအဖိအလံာ်မေုာ်လံာ်စီဆံ့လၢအိဉ်ဘျးအနံၤလၢအတီာ်တၢ်သရိဉ်ပှာလၢပှာလံာ်ပှာညါ, စိပှာတၢ်စးစးပိအလုာ်အလၢအသီးလီၤ. ဝှာ်ဝှာ်ပှာယုာ်မေုာ်မေုာ်လံာ်စီဆံ့ဒီးတလံာ်လၢတၢ်, အသးကကဝီၤလီာ်ဝဲဒီးကစူာ်က့ၤန့ၤက့ၤစးဒီးကန့ၢ်တၢ်အုဉ်က့ၤခိဉ်က့ၤဒ်စီၤပိလုးဝဲလၢရီ. ၁၁ ဒ် ၂၃-၂၄. အပှာအသီးလီၤ. ဝှာ်လၢပတၢ်ထုကဖဉ်န့ၢ်တၢ်လၢအဂီၢ်သပှာ်တၢ်လီၤ. မ့ၢ်အဂုာ်ဒ်လဲဉ်. တဖျးပှာယုာ်မေုာ်မေုာ်က့ၤန့ၤက့ၤဒ်တၢ်ပတၢ်စးတၢ်စးတၢ်စးဒီးယွၤအဘိအမ့ၢ်လၢလီာ်ပှာလီာ်လံာ်စီဆံ့ဒ်ပှာအံၤတသ့တၢ်ဒ်လီၤ.

Jews in Europe.—ပှာယုာ်မေုာ်မေုာ်လံာ်စီဆံ့လၢကီာ်မိာ်ပှာယုာ်မေုာ်မေုာ်အပှာအဂုာ်.

ပှာယုာ်မေုာ်မေုာ်မေုာ်အပုဒ်အစီၤပၤသ့တဖဉ် သးယုာ်ပှာယုာ်မေုာ်မေုာ်ဆိဉ်ဘၢမၤအာဒီၤတုၤလီၤ လၢပိစီၤလံာ်စီဆံ့က့ၤဆးဒီးလီၤ. မ့ၢ်ဝဲကနံာ်အံၤအတီာ်သးယုာ်မေုာ်မေုာ်လံာ်စီဆံ့ဒ်လဲ. ခဲကနံာ်အံၤတတီၤလၢကီာ်အိဉ်စတြၤ, ကီာ်ပျာဉ်ၤ၅၁, ကီာ်တဝှာ်က့ၤ, ကီာ်အဲဉ်ကလိာ်, ကီာ်ဖြဉ်ခဲၤ, ကီာ်အံၤတလံာ်, ကီာ်ပိလၢဉ်, ကီာ်မဒီးကီၤသ့တဖဉ်အပှာပှာယုာ်မေုာ်မေုာ်က့ၤအန့ၤလၢအကဲဒ်ခိဉ်ကဲပှာ်ဒ်ဝဲဒ်ကီာ်မေုာ်မေုာ်လံာ်စီဆံ့ဒ်လီၤ. ဒီးဒိကနံာ်ဝဲစးအတီာ်သိဉ်တၢ်သီဝှာ်န့ၢ်အဖိကနံာ်ဝဲလၢသီတက့ၢ်လီၤ.

သရဉ်မ့ၢ်အဖိမုဉ်အဂုာ်.

သရဉ်မ့ၢ်အဖိမုဉ်လၢအယဲဆူကီာ်ပယီၤအံၤ, တုၤလၢတက့ၢ်ဒီးတုၤလိာ်ဖျိလိာ်အသးဒီးကဘိခိဉ်ကီးအမံၤလၢပီၤတၢ်တကၤန့ၢ် တၢ်ဖြဉ်ဝဲလၢအဝၤသံသ့ဒ်ကံာ်အီၤလၢပိဉ်လဲဉ်ပှာဒီးကဲက့ၤမုဉ်ကဲတသီလီၤ. အဝၤန့ၢ်သံဝဲလၢလပီၤဒီးဒ်လီာ်စုးတၢ်ကဘိတၢ်စုးဒီးဒီးဒီး, ဖျိးကွံာ်ဝဲဆူဒ်လဲဉ်ပှာဒီးသံဆူဝဲလီၤ. တၢ်ဆဉ်ကဘိတဟးဂီၤအဉ်. ဒီးသရဉ်အဖိမုဉ်တုၤက့ၤလံလၢအဟံာ်လံ, အဝၤန့ၢ်လၢအမုးဒ်အဝၤမုာ် မ့ၢ်ပှာလၢအဘျးယွၤတၢ်ယွၤကစီဒိတဂၤလီၤ. အဝဲန့ၢ်သံဒီးပှာဖျးဝဲဒီးတၢ်နးတၢ်ဖြဉ်လၢဟီဉ်ခိဉ်အံၤလဲလၢလံ, ကတၢ်ဒီးတၢ်နးတၢ်ဖြဉ်လၢဟီဉ်ခိဉ်အံၤအလီၢ်တဖဉ်လၢတၢ်. တုၤဝဲလၢတၢ်မုဉ်တၢ်ပၤအလီၢ်ဒီးပသ့အုးပသးအုးတၢ်လၢအဂီၢ်အလီၢ်တဖဉ်လၢတၢ်. မ့ၢ်အမါအိဉ်လီၤတဲာ်တဂၤန့ၢ်ပသးကညီဒီးဒ်ဒ်မးလီၤ. ဒုးကဲက့ၤတၢ်နးတၢ်ဖြဉ်အံၤလၢတၢ်ဘျးတၢ်ဖြဉ်လၢအဂီၢ်တက့ၢ်.

About drinking—ဒီးသံးအဂုာ်.

လၢကီာ်အမ့ၢ်ရကၤလၢဝှာ်ကွဲးခဲရၤအစိဉ်ပှာပှာလၢအဘျးဒုၤစးဒီးတဖဉ်န့ၢ်ဝဲလီၤအသးလၢအမၤအမၤသီတၢ်, တုၤအဘျးတၢ်ဒီးဘးလၢစိဉ်ပှာန့ၢ်တၢ်စးဒီးအဒိသံးလီၤ. တဲလီၤအသးဒ်န့ၢ်တဂၤတၢ်တဂၤတုၤအလၢာ်ကီးအဂၤဒီးလီၤ. ပှာဒီးသံးဒ်သ့ဒ်, ဆိမိဉ်ကွၢ်တၢ်န့ၢ်တက့ၢ်.

Confession—အပျဲာ်အဘိဉ်စ့လီၤအသးတဂၤအဂုာ်.

လၢကီာ်အမ့ၢ်ရကၤအပျဲာ်အဘိဉ်တဂၤန့ၢ်အဂံၢ်အဘိဉ်လီၤဝဲလၢအဘျးယွၤတၢ်ယွၤ ဒီးတၢ်န့ၢ်ဖဲတၢ်သိဉ်တၢ်သီအပှာ ဒီးတလံာ်တဖျိပှာကွံာ်ဒီးဟးဖျိး

ကဲ့လုပ်သွင်ခါပတ် တာတုအာအိမူသံးတဘျီလီ၊ လာခံကုသုဒ်နိဂ်ပီယံလီ၊ ကုအတံကမဂ် မီးခိဂ်စွလီ၊ ကုအသးလတံအိဂ်ဖျိဂ်ဖိတဖဂ်အမဲဂ်ညါလီ၊ တဲ လီ၊ ကျဲလီ၊ အတံကမဂ်တဖဂ် မီးခံးဝဲယဲခဂ်တဂ၊ အံယတံသ ဂူတံကမဂ်အါ နိဂ်မးလီ၊ ယဂံယတါဆံးလီ၊ ခွဲလီ၊ လာယတါယွ၊ အပူဒိဂ်မးလီ၊ မီးယသးခဲ ဘူးဝဲမီးတံဘဂ်စးမီးဟိဂ်ခိဂ်အချာအံ၊ စွဂ်မးလီ၊ ယသးပူဒိဂ်တါထုကဖဂ်ယွ၊ အါဘျီမးမီးယဝံသးကဂ်မးယွ၊ အတံကီးအမံဒဲးလီ၊ ယမးတံဂ်နိဂ်မီး၊ ပုဂ်သွဂ် ဝဲသွဂ်ဒါ၊ ယသွဂ်အူးသးအူးလတံကမဂ်အစီဒိဂ်ဒိဂ်ကလဲဂ်လီ၊ ဝံသးဂူယ၊ မီးတါထုကဖဂ်နုဂ်ယဂီတကွ၊ ခံးဝဲဒ်နုဂ်ပံးမီးဆွဂ်နီဝဲတဂ်ဆဂ်အတံသွဂ်အူးသး အူးတဆံးလီ၊ ခွဲလီ၊ တဂ်၊ လာခံကု၊ တုအပျဲအဘိဂ်အိဂ်ဖျိဂ်ကမီးဝဲစွလီ၊ အသး မီးထဲလီ၊ ကျဲလီ၊ အတံကမဂ်အါနုဂ်အလီတကွ၊ တဂ်ဆဂ်အသးတမုဂ်ထိဂ်ကွ၊ နိတဖဲးတဂ်၊ မ၊ ကမီးဝဲဒ်နုဂ်ပျဲထီဂ်သာဘျီ၊ တဂ်ဆဂ်အသွဂ်အူးသးအူးဒ်လီ၊ လီ၊ လွံဂ်ဘျီတဘျီနုဂ်ဝဲဆာထာဂ်ဝဲမီးဟိဂ်မီးယ၊ မီးမဲဂ်ထံမဲဂ်နီ၊ မီးခံးဝဲပုဂ်ဘွဂ်ဝဲ သွဂ်ဒါ၊ ယဲခဂ်ယမးတံဟိဂ်ခါလတ၊ ယအိသံးအိဂ်ဂ်တဘျီလီ၊ မ၊ သးဒ်နုဂ်၊ ဝံသးဂူ၊ ပျဲယတံကမဂ်မ့သ့မီးပျဲလံယတံကမဂ်တကွ၊ တုမ့အနုဂ်တစုတံသွဂ်အူး သးအူးလတံအသးတဖဂ်နုဂ်ဟါမံကွံဝဲ၊ မီးအတံသွဂ်ခသးခနုဂ် အိဂ်ထီဂ်ကုဝဲ လီ၊ မ့အဂံဂ်လဲဂ်၊ ပဂ်ပျဲထီဂ်အတံသ ဂူးအတံကမဂ်လတံအိဂ်အထီဂ်လတံအ သးကံပူတမံသတးမီး၊ ယွ၊ ခူးမုဂ်ထီဂ်အသးမီးခူးသွဂ်ညါအါလတံအတံဒဲးဘး ပျဲဝဲလတံမူခိဂ်အဂံလီ၊

Missionary Union.—မိဂ်ရှုနုရံယုညါဂ် အတံအိဂ်ဖျိဂ်ဖိဒိဂ်အဂံ၊

မိဂ်ရှုနုရံယုညါဂ် အတံအိဂ်ဖျိဂ်ဖိဒိဂ်နုဂ်အိဂ်ဖျိဂ်ဝဲ လာခွံဂ်ဖြိဂ်ဝဲဒ်အ ပူလတံမုအထီဂ်ပူလီ၊ တုအဖးကွ၊ ခုအသရီလတံနုဂ်ညါအံ၊ အဂီ၊ ထံဂ်ဝဲ လာအနုဂ်ခွဝဲဂု၄၂၃တး၊ မီးတမိ၊ လာဂ်အိဂ်ဝဲနုဂ်မ့၁၇၇၇၇၇တးလီ၊ နုဂ်ဘဂ် နုဂ်အါနုဂ်အလာဂ်ဝဲနုဂ်မ့ဂ်၇၄၇၄တးလီ၊ မီးခုအါထီဂ်၇၄၇၄တးနုဂ်ယုဂ်လံးကု၊ အကမံအဂီဝဲတးမီး၊ အကမံလတံအလံးကု၊ ခံးတဂ်နုဂ် အိဂ်လီ၊ ထဲဂ်ဝဲမ့ခွ ၁၅၂၆၁တးလီ၊

တုအဖးကွ၊ တံအိဂ်ဖျိဂ်တဖဂ် အသရီနုဂ်ထံဂ်ဝဲလတံမိဂ်လမ္မံတံအိဂ်ဖျိဂ် တဂ်စးမီးအဲဂ်ကလံ၊ မီးပယီ၊ မီးပုကညိတဖဂ်အိဂ်ဝဲဝဂပူ၊ ကဲထီဂ်သီအပျဲအ ဘိဂ်၄၇၇၇၊ ခဲလာဂ်အိဂ်၉၂၀၇၊ လာတဲဂ်အပျဲအဘိဂ်အိဂ် ၁၀၁၂၇၊ လာ နှာဂ်တံဂ်၊ အပျဲအဘိဂ်အိဂ်၁၁၇၀၇၊ လာတီအုထံအိဂ်ဖျိဂ်အိဂ်၁၂၃၇၊ တံ အိဂ်ဖျိဂ်ဖိအိဂ်၄၇၁၃၇၊ လာတံကုဂ်ပယီ၊ အတံအိဂ်ဖျိဂ်ဖိအိဂ်၁၇၀၇၊ လာတ ကုဂ်ပုကညိအတံအိဂ်ဖျိဂ်တဖျါတဂ်ဆံးအါဆံးအါနုဂ်တဂ်၊ မ၊ သးဒ်အတံနုဂ်တဂ် သရီတဂ်၊ လာပသံဂ်ပိုဂ်အတံအိဂ်ဖျိဂ်အိဂ်မီးပူ၊ မီးတံအိဂ်ဖျိဂ်ဖိအိဂ်၄၀၀၇၊ မီးနုဂ်ဘဂ်အိဂ်ဖျိဂ်ဖိအိဂ်၅၄၇၄၇၊ လာဟီကတးအတံအိဂ်ဖျိဂ်အိဂ်ဝဲ၅၃၇၊ တံ အိဂ်ဖျိဂ်ဖိအိဂ်၁၆၅၀၇၊ တဂ်စးမီးပယီ၊ တံအိဂ်ဖျိဂ်ဖိအိဂ် ၂၇၇၊ လာမ့မီးတံ အိဂ်ဖျိဂ်ဖိအိဂ်၂၁၀၇၊ လာအာဂ်ခဂ်တံအိဂ်ဖျိဂ်ဖိအိဂ်၃၄၇၊ လာတူးလကုတံအိဂ် ဖျိဂ်ဖိအိဂ်၂၄၇၊ လာယီ၊ ကီတံအိဂ်ဖျိဂ်ဖိအိဂ်၁၄၇၊ လာခံဂ်ကီတံအိဂ်ဖျိဂ်ဖိ အိဂ်၆၅၇၊ လာစံမနုဂ်ကီတံအိဂ်ဖျိဂ်ဖိအိဂ်၁၀၃၇၇၇၊ လာဖြိဂ်ခံးကီတံအိဂ်



၃ ဒု၊ ဒုတနဂ်၊ ပှမူခိပ်ဒိဉ်ဒါ၊  
 ဂှခဲလှာ်၊ ဂှခဲလှာ်၊  
 ဝှတဂ်ခဲဝိပ်ယကမေဗျာ်ထီၣ်ခါၣ်၊  
 ဂှခဲလှာ်၊ ဂှခဲလှာ်၊  
 ကလူးကပြုၣ်ယဲလှာ်ထူးန့ၣ်၊  
 ဒိၣ်လှာ်ယဒး၊ လှာ်ယခိၣ်ထံး၊  
 ဒိၣ်ခိးသးအကဆှာ်ယခှာ်၊  
 ဂှမးလဲၣ်၊ ဂှမးလဲၣ်။

၄ ကန့ၣ်၊ ကန့ၣ်၊ ယကစၢ်ကိးထီၣ်ယာ်  
 ဂှမးလဲၣ်၊ ဂှမးလဲၣ်၊  
 ဒိၣ်၊ ယကထံၣ်၊ ကထံၣ်အမဲၣ်အခါၣ်၊  
 ဂှမးလဲၣ်၊ ဂှမးလဲၣ်၊  
 ဒိၣ်ဝဲၣ်ဒါ၊ ယပျာ်ကွီၣ်ခါၣ်၊  
 ယဒိၣ်လှာ်ခှာ်အံၣ်တမ့ၣ်၊  
 ယထံၣ်ယခိၣ်ခဲလူးကပြုၣ်၊  
 ဂှမးလဲၣ်၊ ဂှမးလဲၣ်။  
 ဟိကတး။

Prome.

၁၀၆ ၊ န့ၣ်၊ ယူၣ်ထီၣ်ဝဲၣ်ခါၣ်ဝဲၣ်လှာ်။ ယဆာ်ယွၢ်လှာ်အလှာ်ထီၣ်ပွၢ်ထီၣ်  
 ဒိးတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံၣ်န့ၣ်၊ မိအဒိၣ်ဒိးသရၣ်မးမး၊ ဒိးအဖိအလံၤကိးဂးဒဲးလီၤ။ သရၣ်  
 မးမးသးတိၣ်ဒါ၊ ပကတဲတၢ်သုလှာ်ပဂီၢ်လီၤ။ ပဒိၣ်မုၢ်ဒိၣ်ခုၣ်ကိးဂးဒဲးလီၤ။  
 ခှာ်လှာ်ယွၢ်အတၢ်သ့ၣ်ကညီၤ၊ သးကညီၤ၊ တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံၣ်တၢ်ပှာ်သတးဒိး၊ ပဝဲပ  
 သးမုၢ်လှာ်ယွၢ်အပူၤလှာ်ပမၤတၢ်ကိးဂးဒဲးလီၤ။ ခှာ်ယဲၣ်ဒုၣ်တဂၤယသ့ၣ်နီၣ်လှာ်ယ  
 သးဒိအံၣ်၊ ယဆိကမိၣ်သရၣ်၊ မးမး၊ ဒိးတၢ်ဒိၣ်ဒိၣ်ဖိတဖၣ်ကတၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်လှာ်ပ  
 ဂီၢ်တထံၣ်ဃီလီၤ။ ဒိးမုၢ်လှာ်သုတၢ်ထုကဖၣ်အဃိယွၢ်အိၣ်ပွၢ်မၤစၢၤပှာ်သတးဒိး၊  
 ပံၣ်ပတၢ်ဆူၣ်ထီၣ်တထံၣ်ဃီကိးဂးဒဲးလီၤ။ ဒိးပှာ်တၢ်ဒါတးဖိလှာ်အအိၣ်ကဲကုၢ်လှာ်  
 တၢ်ဒဲးတးအဖိလၢ်တဖၣ်၊ လီၤဂၢ်လှာ်အထူၣ်ဖျးထီၣ်ကွၢ်တဘျးဂၤလံၤ၊ မုၢ်လှာ်သု  
 တၢ်ထုကဖၣ်အဃိလီၤ။ ဒိးသိးယွၢ်ကလူၤလီၤဂီၢ်လီၤသးဖိဆှာ်လှာ်ပလီၤ၊ ဒိးဒိသိးပက  
 ဒိးန့ၣ်သးဖိဆှာ်အမိအကမိၤဒိလှာ်ယဲဆဲမုၢ်န့ၣ်အတၢ်ပှာ်န့ၣ်၊ တၢ်ထုကဖၣ်ယွၢ်လှာ်ပဂီၢ်  
 ဆူၣ်ဆူၣ်တက့ၢ်။ သရၣ်ဒါ၊ သဆၣ်ထီၣ်ပှာ်မၤလီၤလံၤတဖၣ်အခဲကိးဂးဒဲး၊ ဒိးမၤအ  
 တၢ်ထုကဖၣ်ယွၢ်လှာ်ပဂီၢ်ဆူၣ်ဆူၣ်တက့ၢ်၊ ဖဲအံၣ်အိၣ်ခဲပှာ်၊ အခိၣ်ထံးတပူၤ၊ လှာ်ပယဲ  
 ယာ်အံၣ်ခိၣ်တဘျးန့ၣ်၊ ဒိၣ်လှာ်ခဲအါထီၣ်ခဲဂးဒိး၊ ဒိၣ်ဃိးဂၤလံၤ၊ ပမုၢ်လှာ်လှာ်အက  
 အါထီၣ်ခိးတဘျးဂၤဒဲးလီၤ။ တၢ်ထုကဖၣ်လှာ်အဂီၢ်ဆူၣ်ဆူၣ်တက့ၢ်။ ခဲပှာ်တပူၤအါ  
 ထီၣ်တဂၤဒိး၊ ဒိၣ်သၢ်ဂၤလီၤ။ ဒိးအၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤအသးဒိၣ်တဘျးဂၤဒဲးလီၤ။

တၢ်ထုကဖၣ်လှာ်အဂီၢ်တက့ၢ်၊ လှာ်န့ၣ်အမဲၣ်ညါ၊ သၢ်ပူၤတပူၤတတၢ်ထီၣ်ခိး  
 ဘၣ်၊ ဘၣ်ဆၣ်ဒိး၊ ပဆိကမိၣ်လှာ်အကတၢ်ကွၢ်ယွၢ်သပှာ်တၢ်လီၤ။ ဒိၣ်ခိးအါဂၤဒဲး  
 အၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤအသးဒိၣ်နီၣ်ဒိး၊ ဒိၣ်ဝဲၣ်ဒါဒါဒါဒိၣ်ဒိးအသိးတလၢ်ဃၣ်ဃၣ်လံၤ၊ မုၢ်  
 အဖိအလံၤတဖၣ်မၤလီၤတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဘျးဂၤလံၤ။ တၢ်တပူၤန့ၣ်ခှာ်တၢ်ကွၢ်ယွၢ်ဒိးက  
 တၢ်တဘျးဂၤလီၤ။ တၢ်ထုကဖၣ်လှာ်အဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်ဆူၣ်ဆူၣ်တက့ၢ်။ မုၢ်လှာ်လှာ်အခိၣ်  
 ထံးတပူၤ၊ ယလဲၤဆှာ်၊ ဒိၣ်ဝဲၣ်ဒါန့ၣ်ပံၣ်ဒိးအကအိၣ်ဝဲဖဲန့ၣ်လီၤ။ ခဲပှာ်တပူၤ၊ ပဒိၣ်  
 ဝဲၣ်ဒါဒါဒိၣ်၊ သၢ်ပူၤတပူၤ၊ ပဒိၣ်ဝဲၣ်ဒါကွီၣ်ခါၣ်သးဒိၣ်၊ ခှာ်ယဲၣ်ဒုၣ်တဂၤ၊ ယလဲၤစံၣ်  
 ထဲၤထဲၤလီၤတၢ်ထီၣ်လီၤ။ ပှာ်ဒိကန့ၣ်တၢ်မုၢ်ခှာ်ကိးလီၤ။ ခှာ်တနီၤနီၤပၣ်တၢ်ကမၣ်  
 လှာ်ယွၢ်အလီၤဒိး၊ ဂှာ်လီၤဘျီလီၤအသးဒိးယာ်သတးဒိး၊ ယွၢ်အကလုာ်ယူၤထီၣ်သါ  
 လီၤလှာ်ကီၢ်၊ ပှာ်အံၣ် ဒိကီၢ်ညါလီၤ။ ယပၣ်ယသးဒိးဖိလူးအသိးဒိး၊ ပှာ်လှာ်အန့ၣ်ပှာ်  
 ပယီၤလီၤတဖၣ်၊ ယခဲဘၣ်ထဲဘၣ်ခှာ်ကိးအါလှာ်သးဒုအကစီၣ်လီၤ။ ဒိးဖိလူး

စံးဝဲ၊ လာရီ မှန်အမိဉ် ဘေးဒုအသိးန့ဉ်၊ ယဆိကမိဉ်တၢ်ဒ်န့ဉ်သပှၢ်တၢ်လီၤ၊ သပပ်ဃာ  
 သးတသ့မဲအသ့ယကခိဉ်ထဲၤထဲၤလီၤတၢ်လီၤ၊ ဝိသိးပွၤကလူလီၤဂၢ်လီၤသးစီဆွံ  
 လၢကီၢ်ပှၢ်အံၤဒီး၊ မိၤထီၣ်က့ၤပှၤသ့မိဉ်ဖိလၢတၢ်ဒီးဘးအပူၤဒီး၊ ဆွၢ်က့ၤဒီးဆူတၢ်  
 မူအထူအထီၣ်အပူၤလၢကစၢ်ယုဉ်ရှုးစာရံးအမံၤအစီန့ဉ်၊ ဘိထုကဇၣ်လၢအစီၢ်  
 ဆူဉ်ဆူဉ်ကက့ၢ်၊ သရၣ်သးဘိတဂၤဒေ၊ ဝိသိးပကန့ၢ်ဘဉ်န့ဉ်လိာ်ဒီးတၢ်သတးဒီး၊ ဝိ  
 သိးပကသ့ဉ်ညါဘဉ်သုဂံၢ်သုပီၢ်အသိးန့ဉ်ကွဲးန့ဉ်ပှၤနီၢ်နီၢ်တက့ၢ်၊ ဝံသးဆူကွဲးန့ဉ်  
 ပှၤသပှၢ်တၢ်တက့ၢ်၊ ယန့ၢ်ဘဉ်လိာ်တစူလၢနကလဲၤဆူတက့ဉ်ဒီး၊ မ့ၢ်န့ဉ်လဲၤဖါ၊ တ  
 လဲၤဖါန့ဉ်၊ ယတသ့ဉ်ညါဘဉ်၊ ယမ့ၢ်တန့ၢ်ဘဉ်လိာ်တဉ်ဒီး၊ တၢ်လၢယမၤလိတဇၣ်  
 ယကသးပုၤနီၣ်ဒီးန့ဉ်ယသးဘဉ်ထီၣ်ခွါကိးတစဲးစဲးလီၤ၊ ယဆၢယှၢ်သၢဂၤအတၢ်  
 ဆိဉ်ဂ့ၤန့ဉ်မိအဘဉ်သရၣ်မးမး၊ ဒီးအဖိမုဉ်တဇၣ်၊ ဒီးအပျဲၢ်အဘိဉ်တဇၣ်လၢလၢ  
 ပှၤပှၤတက့ၢ်၊ စီၤမ့ၢ်ကိးကွဲးဝဲလၢစ့ၢ်ပှၢ်လီၤ။

Come ye that love the Lord,

- |  |   |
|--|---|
| ၁ ပှၤလၢအအိဉ်ယွၤဒေ၊<br>သးဝိဉ်လကိးကိးဂၤ၊<br>မၤပျဲၢ်သုတၢ်သးခုခဲလၢဉ်၊<br>ထၢလီၢ်ပစိဉ်မိဉ်ညါ။    | ၆ မဲန့ဉ်ပှၤထီၣ်အမဲဉ်၊<br>တမၤတၢ်ဒီးဘးလၢဂၤ၊<br>အဘျးအဖျိဉ်လီၤဂၢ်ပိဉ်လဲဉ်၊<br>ပအိဉ်လီၤမိၤတလၢဉ်။ |
| ၂ သုတၢ်သ့ဉ်ကိၢ်သးဂီၤ၊<br>ဒုးတးထီၣ်ကွဲးခဲလၢဉ်၊<br>တၢ်ဘိယွၤန့ဉ်တမၤစ့ၤလီၤ၊<br>ပတၢ်အမုဉ်အပၤ။   | ၇ တၢ်အံၤအမိဉ်တလိာ်၊<br>တဘျးပထီၣ်ဒီးဘဉ်၊<br>ပထီၣ်သက္ကံပအိဉ်အလီၢ်၊<br>သ့ဉ်ဒီးသးညါဒိဉ်မး။      |
| ၃ ပှၤလၢတသ့ဉ်ညါယွၤ၊<br>သးဝိဉ်အလီၢ်တအိဉ်၊<br>မ့ၢ်အပျဲၢ်သးဘိတဇၣ်၊<br>ဂ့ၤန့ဉ်သးခုထီၣ်။         | ၈ ယုဉ်ရှုးအပျဲၢ်အဘိဉ်၊<br>စ့ၢ်က့ၤန့ဉ်က့ၤသတး၊<br>န့ၢ်ဘဉ်ပၢ်တၢ်လၢကဖိၤ၊<br>တဘျးအက့ၤမိးဘဉ်။     |
| ၄ ယွၤလၢအပၤကိးမံၤ၊<br>ဒုးလီၤသိဉ်မဲအသး၊<br>ဒီးထီၣ်ကလံၤသိဉ်ဂီၤအမိး၊<br>မၤန့ၤပိဉ်လဲဉ်မိၢ်ပှၢ်။ | ၉ ကစၢ်မဲအာဉ်လၢထး၊<br>အိဉ်ဒီးတၢ်သ့ဉ်အါမံၤ၊<br>တဘျးပန့ဉ်အကြဲတၢ်မ့ၢ်၊<br>ဒီးလီၢ်အက့ၤထူမိး။     |
| ၅ ယွၤအံၤပပျဲၤတဉ်ဆဉ်၊<br>မ့ၢ်လၢပပံၤသးဘိ၊<br>ကမၤကလူးထဲအိဉ်န့ၢ်ပှၤ၊<br>စိဉ်ထီၣ်ပှၤဆူအအိဉ်။    | ၁၀ မိၤန့ဉ်ထွါမိဉ်ထံ၊<br>သးဝိဉ်ဒီးထီၣ်ဒီးဒိဉ်၊<br>ပစိဉ်ယွၤအလီၢ်မိဉ်အံၤ၊<br>ပၢ်လၢအစ့ၢ်မူမိဉ်။ |

Notice.

လိာ်န့ဉ်လိာ်လၢလၢ၁၈၆၃အစီၢ်ပူဉ်န့ဉ်ဝံၤလဲၤ၊ အပှၤစ့ၢ်၁ဆိလီၤ၊ စ့ၢ်ကညိလၢအ  
 တၢ်မိဉ်မၤအသးလၢလိာ်န့ဉ်ကွဲးမၤလိာ် လၢသရၣ်ဘဲးန့ဉ်အိဉ်လၢစ့ၢ်တက့ဉ်တက့ၢ်။